
Referat af skolebestyrelsesmøde. 
 

Mandag den 8. november 2021 – Fysisk på skolen 
 

Kl. 17:00- 19:00  
 

Deltager: Ane Katrine, Claus, Loa, Anna, Karin (Sup. for Mette), Fie, Mads, 
Stine (Sup. for Signe), Charlotte, Lisbeth, Karsten og Lars. 

 
Afbud: Signe, Mette, Knud, Heidi, Rie 
 

Ikke til stede: 
 
 

  

  

  

Emne (og 

ansvarlig) 

  

  

Indstilling 

  

Tid 

  

Beslutning – hvem gør hvad 

  

  

1 

  

  

Valg af 

ordstyrer 

  

Beslutning 

  

17:00-

17:05 

  

  

Charlotte 

  

2 

  

Godkendelse af 

referat fra 

sidste gang, 

samt dagens 

dagsorden 

  

  

Beslutning 

  

17:05-

17:05 

  

Referatet godkendt 

  

3 

  

Elevrådet 

  

Orientering  

  

17:05-

17:15 

  

  

-Eleverne ønsker adgang til deres 

mobiltelefoner, så de kan bruge Mobil-Pay 

i kantinen. 

-Der er også fremsat ønske om, at de 

store elever igen må forlade skolen i 

spisefrikvarteret. 

-Portionerne i den nye madordning er for 

små, især for de store elever. Kommer til 

at indgå i evalueringen med Ærø 

Madservice. 

-De to første punkter skal tages op på 

kommende SB-møder 

 

 

  

 

  

 

  

 

  

 



4 Meddelelser: 

  

-      Skolens leder 

-      Formanden 

-      MED-udvalget 

-      Fra skolen 

-      SFO 

  

   

Orientering 17:15- 

17:35 

Skolens leder: 

-Ansættelsesprocedure i gang til ca. to 

fuldtidsstillinger. Katrine og Knud er SB`s 

repræsentanter i ansættelsesudvalget. 

Knud deltager i ansættelsessamtalerne. 

 

-Alkoholkulturen blandt eleverne ønskes 

drøftet i SB. SB kan tilkendegive holdning, 

men ikke bestemme noget. Fokus på 

samarbejde med SSP. 

 

-Der er pt. en del sygdom på skolen (ikke 

covid-19). Det kan udfordre 

vikardækningen. 

 

-MED-udvalget ønsker mere fokus på 

Covid-19, set i lyset af den aktuelle 

situation. 

-Fokus på inklusion og løsning af opgaven. 

 

Formanden:  

-Ingen meddelelser. 

 

  

Fra skolen: 

-PT er skolens ledelse i gang med en 

diplomuddannelse i pædagogisk ledelse. 

Det øvrige pædagogiske personale 

deltager i aktionslæringsforløb, faciliteret 

af UCL. 

 

Fra SFO: 

-Toftebo er flyttet ind i mellemtrinets 

tidligere forberedelseslokale. De nye 

omgivelser fungerer indtil ny SFO er 

færdig.  

 

-Tidsplanen for opførelse af den nye SFO 

forventes at holde. Nedrivningen af de 

gamle bygninger trækker dog lidt ud. 

-Kommunens indkøbskonsulent hjælper 

med indkøb af inventar og legeplads til 

den nye SFO. 



 

 

5 

 

Værdiproces 

 

 

Orientering, 

drøftelse 

 

17:35-

18:05 

 

Status på værdiprocessen, ”Pølsemanden 

kommer” forløb. Herunder besøg i 

”Laboratoriet” hvor eleverne arbejder.  

-Fremvisning af laboratoriet, samt 

præsentation og status af processen. Indtil 

videre har det været en succes, både 

blandt elever og personale. 

Fokus vil være på forankringen og endelig 

udarbejdelse/implementering af værdier.  

 

 

 

6 

 

Temadag 

 

Drøftelse 

og 

beslutning 

 

18:05 

18:25 

 

Kort brainstorm i forhold til ønsker vedr. 

indhold på dagen. Samt i forhold til evt. 

ønske om facilitator.  

 

-Følgende emner for temadagen blev 

forslået: 

-Alkohol og elever 

-SB-mødernes struktur. 

-Besøg af repræsentant fra ”Skole og 

Forældre”, som gennemgår SB`s 

arbejdsområder. 

-Værdiprocessen  

-SB`s kommunikation udadtil. 

 

KSO og LNI kontakter S&F med henblik på 

deltagelse i en temadag.  

 

Dato kan afklares via doodle.  

 

 

7 

 

Ny lovgivning 

på 

skoleområdet 

 

 

Orientering 

og drøftelse  

 

18:25- 

18:45 

 

KSO redegør og opsummerer kort det 

væsentligste i den ny lovgivning, herunder 

hvornår tiltag træder i kraft: 

 Evaluering 

 Bedømmelse 

 Forsøgsprogram 

 

 

 



 

8 

 

 

Mad – status 

ny leverandør 

 

Orientering 

og drøftelse 

 

18:45- 

18:55 

  

Orientering om status på nye 

madleverancer. 

KSO og Fie 

-Fokus på portionsstørrelser.  Portionerne 

var større tidligere. Kvaliteten af maden er 

god. 

-Der opstår flaskehals ved udlevering af 

måltiderne. Personalet er presset. 

-Pt. bliver der solgt ca. 50 portioner pr. 

gang. 

-Kan skolen anskaffe en terminal til kort- 

betaling? Hvad koster en sådan løsning? 

Dette skal afklares.  

 

 

 

9 

 

Eventuelt 

 

Orientering 

 

18:55- 

19:00 

 

-De forældrevalgte kan evt. mødes før 

eller efter SB-møderne til drøftelse og 

afstemning af holdninger til de enkelte 

punkter dagsordenen.  

Tages op på næste møde. 

-Håndtering af snus trænger til fokus.  

-Foredraget ”Du er en overlever” foreslået.  

 

 

 
Næste møde: 14.12.21 kl. 17.00. 

 
 

_____________________________         _____________________________ 

 

_____________________________         _____________________________ 
 

_____________________________         _____________________________ 
 

_____________________________         _____________________________ 
 

_____________________________         _____________________________ 
 

_____________________________         _____________________________ 
 

 
 



 

 
 


